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  תודה מראש!!!

 

 מה יותר חסר לנו היום?? האם חסרים רבנים או חסרים תלמידים??
 תלמידים...כיום מקובל לטעון ולקבול שהבחורים של הדור שלנו הם לא מקבלים... לא כנועים לקבל מרב... לא מספיק 

 אבל אם אתה שואל אותי...  אני חושב שהיום לא חסר תלמידים!!! 
!!! תלמידים דווקא יש... הם דווקא רוצים לקבל... אבל אין מי שמוכן להשפיע ולהעניק רבניםעיקר אם כבר חסר... חסר ב

להם... אתה בטח לא מסכים איתי... אז בבקשה... אתה מוזמן להיכלי הישיבות...  מה תראה שם??? אתה יכול לראות 
יש  כמה רבנים! אבל סליחה על השאלה: שמונה מאות בחורים ויותר יושבים ולומדים... תלמידים יש!!! יש בשפע!!

לשמונה מאות בחורים האלו?? כמה בודדים... על כמה מאות תלמידים יש רב אחד בודד...  ואני שואל אותך: האם מישהו 
האם מישהו מוכן להתחיל להשקיע את כל הלב והנשמה בפחות ממנין בלבד?? מוכן להיות רב לחמשה תלמידים 

 !!!! אני עכ"פ מודה... אני לא מסוגל...תלמידים??? בינינו... לא
עיקר המחסור שלנו ברבנים!!! חסר לנו שרי עשרות...  רבנים??או חסר לנו  תלמידיםנו... אז מה חסר לנו??? חסר לנו 

 חסר לנו אלפי רבנים שכל אחד יסכים להשקיע במנין בחורים וגם פחות... 
--- 

 00.222שזועקת עד לשמים: מה ההיגיון של השמחה בל"ג בעומר??? הרי זה שבאותו יום פסקו יש את השאלה הנצחית 
כי כבר לא היה מי שימות... וכי זו סיבה לשמחה? זה הרי  נגמרו!!!תלמידי רבי עקיבא למות... הרי למה הם פסקו? כי הם 

 סתימת גולל הסופית לישיבת רבי עקיבא?
 ה מאין כמותה: מישהו ענה לי תשובה נוקבת ונפלא

תנחש מי נולד באותו יום מר ונמהר??   בדיוק באותו יום מישהו שנולד!!!!ביום שאחרון התלמידים של רבי עקיבא מת... 
המושג של רב לחמשה תלמידים התחדש ונולד דווקא באותו ל"ג בעומר מר  רבי לחמשה תלמידים!!!באותו יום נולד 

תלמידים... היו לו אמנם המון המון תלמידים... אבל עדיין... היה  00.222יבה של ונמהר... כל זמן שלרבי עקיבא היתה יש
אז נכון שיש המון  זה מחסור חמור ביותר ברבנים!!!להם בסה"כ רבי אחד בלבד... רבי אחד לכ"כ הרבה תלמידים 

ידים... סו"ס תלמיד תלמידים ומרנין את הלב לראות כ"כ הרבה תלמידים... אבל בשביל מסירת התורה לא מספיק תלמ
)אבל מה אפשר לעשות... אתה רוצה רב??? תלך לישיבה הענקית של רבי עקיבא ותכנס להמתנה ארוכה להיכנס אצל הראש ישיבה... אתה צריך רב!! 

לך מזמנו...  זהו... זה הרבנים רוצה רב?? תלך למרן ר' חיים קנייבסקי זיע"א שעיני כל הדור נשואות אליו... אולי ימצאו לך איזה רבע דקה שיוכל להעניק 
ה לא יהיה שיש... מה... אתה לא יודע... רב אמיתי זה רק מישהו כזה שעשרים וארבע אלף ממתינים בתור לדבר איתו... וקשה מאוד לתפוס אותו... ואם ז

בר לא ממהר לרוץ אליו... זה במאמר המוסגר... קל לתפוס אותו הוא כבר רב פושט... ואז אני בעצמי כ-ככה... אם זה רב שכן קל לתפוס אותו.. . רב ש

 חמשה תלמידיםואז!!!! ביום שאחרון תלמידי רבי עקיבא מת... מה עשה רבי עקיבא באותו יום?? הלך אצל שישאר בינינו...( 
-אולימד אותם תורה!!! באותו יום ירד לעולם חידוש עצום ונפלא!!! אפשר להיות רב לחמשה תלמידים!!! ולא סתם... אל

כל התורה שבע"פ שלנו מגיעה מאותם חמשה תלמידים הבודדים האלו... ועל  הם!! הם העמידו תורה באותה שעה!!! --
 זה השמחה הגדולה שלנו בל"ג בעומר!!!!

בל"ג בעומר כלל ישראל אמנם הפסיד הרבה תלמידים... אבל במקביל הוא קיבל במתנה המון המון רבנים!!! אם אתה 
מה לתת מתורתך... אתה יכול לקחת חמשה תלמידים ולהתמסר אליהם ולהעמיד תורה... לא... אל  תלמיד חכם ויש לך

הם יעמידו תורה  הם!! ודווקאתזלזל ח"ו בחמשה תלמידים הבודדים האלו... כי אם תשקיע בהם את כל הנשמה. בסוף 
 באותה שעה... 

אחת הישיבות... אחד שעובד קשה להביא את יצא לי פעם לדבר עם איזה רשם מדופלם של  רק לשבר את האוזן: 
ה"סחורה" הכי טובה והכי מסוננת וכולי האי ואולי... אמרתי לו: תגיד לי... איך אתה מסביר את המזל שהיה לרבי 
עקיבא??? ר"ע פתח ישיבה ולא הלך לו ברישום... ממממזה לא הלך לו... הרישום הכי עלוב... רק חמשה בחורים הסכימו 

ותכל'ס... בדיוק החמשה  )לא היה לו את הלוקסוס לנפות ולברור אוכל מתוך פסולת... כל מי שהגיע התקבל(בה שלו... להיכנס לישי
איך זה יצא לו תלמידים האלו שנפלו לו... בדיוק הם יצאו רבי יוסי ורבי יהודה ורבי שמעון ורבי מאיר ור' אלעזר בן שמוע... 

ם עם מבחר ענק של בחורים ויש להם אפשרות לברור את הטופ שבטופ אחד הרי יש ישיבות שיש להם רישו כ"כ טוב??
אחד עם פינצטה... ותכל'ס לא ידוע לנו שהתוצאות כאלו מדהימות... )אפילו לא בכיוון( ואילו כאן בלי רישום.. חמשה 

יך איך אתה מסביר תלמידים לא פחות וגם לא יותר... וכזו כתוצאה עצומה??? ובכן כ"ק הרשם, המקרופון כעת עובר אל
 נו... מה אתה אומר?? כולנו מבינים שצריך להיות מטומטם בשביל לשאול את השאלה הזו!!!! את זה?? 

 כל טיפש מבין שזה לא ש"הלך" לרבי עקיבא... זה לא שהיה לו "מזל" שהוא במקרה נפל בטעות על התלמידים הנכונים...
תם!!! הוא פיסל ועיצב את דמותם הרוחנית ממסד ועד טפחות והכשיר הוא בנה או הוא עשה אותם כאלו!!!! אלא מאי?? 

 00.222את התוצאה העצומה רבי עקיבא לא הצליח לעשות כשהיו לו אותם להיות רבי יהודה ור"ש ור' יוסי וכו'... 
 את זה הוא יכל להצליח לעשות רק כשהיו לו חמשה תלמידים!! תלמידים... 

 תלמידים?? 00.222את זה הוא הצליח לעשות דווקא עכשיו? דווקא כשכבר אין לו  באמת מה הפשט בזה?? באמת למה
כשרבי עקיבא ישב מול  הוא היה מונה שבחם!!!על אותם חמשה תלמידים כתוב באבות דרבי נתן  מסיבה פשוטה מאוד:

אותו ועיצב אותו  חמשה תלמידים בודדים הוא ירד לסוף דעתו של כל תלמיד... זיהה את נקודת היחודיות שלו ובנה
בהתאמה אישית לפי התכונות המסויימות שלו... אם התלמיד רבי יוסי מתייחד בתכונה של "נימוקו עמו" אז רבי עקיבא 

 מעצב את הדמות הרוחנית שלו לפי התכונה הזו!!!
 בגיליון זה... 0-3ההמשך בעמוד 
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 למי שהבין לא נכון!!! עדיף להישאר בל"ג בעומר בבית המדרש..

העירו לי שבגיליון שבוע שעבר הובן שיש עניין גדול לנסוע למירון בל"ג בעומר... ואני מתנצל... 
בל לא בגלל שיש עניין לנסוע למירון... אלא בגלל שאני באופן נכון!! בטעות ככה היה נשמע... א

אישי מאוד מחובר למירון.. ואני מודה ומתוודה שזה חוסר אחריות מצידי... זה שיש לי אורות אצל 
רשב"י זה לא סיבה לעשות מזה עסק יותר מהמינון המדוד שיש לזה בעבודת ה'... ואם כבר דברתי 

להתגבר על עצמי ולא לנסוע! ולא בגלל המשטרה... אלא בגלל  על עצמי... השנה הייתי רוצה
הרבש"ע שכבר שנתיים לא רצה אותנו שם!!! לפני שנתיים לא יכולנו בכלל להגיע לשם... ולפני 
שנה גורשנו משם בפחי נפש... הייתי שמח להתייצב השנה מרחוק ולראות האם רצונו יתברך 

שאר או אסע?? לא יודע... אבל מי שבלאו הכי לא כ"כ שנשוב לשם... האם בסוף אתגבר על עצמי וא
בקטע... או יכול להתגבר על עצמו ובאותו לילה לשבת בבית המדרש ולדובב שפתותיו של רשב"י 

)אגב: עם סגירת הגיליון אני מוכרח לשתף...  אני בהחלט מקנא בו!!בסתם ספרי ר"ש או בכל מימרא אחרת... 
סוע... איך שמחתי!!! איך שהוא עזר לי לעמוד בזה... איזה אורות זה שלא לנסוע ובכל אבא שלי התקשר לבקש ממני לא לנ

  רגע לקיים כיבוד אב... זה כרטיס נסיעה לכל שעות הייממה רצוף.. מי יכול לחסום אותי ממצווה שכזו...?? מומלץ בחום...(
--- 

סוד שההתערבות מה שכן קורה שם במירון בשנה זו... זה לא -כעת נעבור בכמה מילים ל
האגרסיבית של המשטרה בשנה זו בכל מה שנוגע לעלייה לציון רשב"י... זה מרגיז ומקומם מאוד!!! 
לא משנה מה נכון ומה היה צריך לעשות ומה לא... דבר אחד בטוח: עצם ההתערבות שלהם בנושא 

ק בעלי אינטרסים זה מרגיז!! זה מפוצץ!! ועזוב... אני האחרון שצריך לפתוח את הנושא.. יש מספי
אם כבר קורה כזה דבר וזה חורה  אבל סו"ס אנחנו יהודים...שיודעים להסביר את זה יותר ממני... 

לנו מאוד... אז בא ניקח מזה משהו... חבל להשאיר את זה נטו בעצבים... בא נחשוב מה זה אומר 
עות בתוך האוטובוסים לנו... שיהיה לנו לפחות על מה לחשוב במידה ואנחנו הולכים להיתקע שם ש

 ובכן:או במידה ונתקל במפגש לא כ"כ סימפטי פנים מול פנים מול השוטרים... 
לפני שנה קרה דבר נורא!!! ה' טלטל אותנו באסון נוראי!!! וכולם הבינו שה' רוצה משהו... בפרט 
 שעד כמה שזכור לי יש פרשה בתורה שנקראת פרשת בחוקותי, ושם כתוב שאסור ללכת בקרי!!

כשקורה אסון צריך להבין שה' מאותת לנו שמשהו פה לא תקין ולשוב בתשובה ומי שלא מסיק 
ואני שואל אותך... תענה לי מסקנות הרמב"ם אומר בריש הלכות תענית שזה מידת אכזריות... 

האם מישהו מאיתנו ישב ברצינות ובכובד ראש והפיק לקחים והסיק מסקנות מעשיות מה  בכנות:
)אני לא מדבר על מי שלא נוסע למירון והוא קרא על זה בעיתון... ר אותנו בעקבות האסון הזה?? ה' רצה לעור

אצלו יתכן שהפיגוע באלעד או בבני ברק יותר קרוב אליו רגשית... אני מדבר על כל החברים שלי... האנשי מירון... אלו שכן 
נה שעברה... שמיותר לציין שכל מי שראה את זה או נוסעים בקנאות וכל מי שראה במו עיניו את המחזות המזעזעים בש

האם היה שם באותה שעה...  זה גם בגזירת עליון... ה' רצה שהוא יתעורר קצת יותר מאחרים שפחות היו קרובים לזירה..( 
מישהו מאיתנו כינס מטבחון בצורה עניינית הפיק לקחים מה ה' רוצה לעורר אותנו?? אני כמובן לא 

רות התעוררות השונות... וגם לא על מגביות שונות לע"נ הנספים... אני מדבר כעת מדבר כעת על עצ
על הפקת לקחים רוחניים מעשיים שאני ואתה צריכים להוציא ממה שחוינו בעינינו שם!!!!  אתה 

 מאסון מירון?  מ ע ש י ו ת  מכיר מישהו אחד שהסיק מסקנות 

ר מישהו אחד ויחיד שהפיק לקחות והסיק מסקנות לא נעים... מאוד מאוד לא נעים.. אבל אני מכי
כן... מה שנכון נכון... המשטרה יצאה עם מסקנות מעשיות...  המשטרה!!!!מעשיות... תנחש מי??? 

הגיעה עם מפות מסודרות... מינתה פרוייקטור... פירקה את הגשר... ביטלה מתחמים...  וכמובן 
ותי... למה?? למה?? כי שיהיו לי בריאים המסקנות האומללות של המשטרה מאוד מרגיזות א

הציונים האתאיסטים האלו... זה המסקנות שלכם?? מה... אתם באמת חושבים שהסיבה שזה קרה 
זה בגלל הצפיפות או מידי הרבה אנשים שהיו שם? אתם לא מבינים שיש פה משהו הרבה יותר 

  וכי יש לך מסקנה אחרת??טרה... אבל סליחה!!! סליחה אדוני... מה אתה מתלונן על המששמימי?? 
 יש לך באמתחתך לקחים אחרים ומסקנות אחרות מהאסון שאתה מתלונן על המשטרה??

אם אתה רוצה לגייר את המשטרה... שלא זה מה שה' בא לעורר אותנו... בבקשה... אנחנו נותנים לך 
הדיבור!!! תגיד אתה!!! יש לך משהו אחר להציע? אנחנו מוכן למנות אותך להיות את רשות 

 הפרוייקטור של מבצע מירון... כן הפרוייקטור החדש... מה לך יש להציע??
האם אתה כן הסקת מסקנות??? תרשה לי לחשוב בקול... אולי זה מה שה' בא לעורר אותנו בכאוס 

משטרה היא היחידה שהפיקה לקחים מעשיים...   אם תפנה מול המשטרה בל"ג בעומר הנוכחי!!! ה
למשטרה בכניסה להר ותגיד להם... חברה... מצטער מאוד... אני הפקתי לקחים אחרים מאסון 
מירון... ואני לאחרונה החלטתי יותר לא לדבר לשוה"ר על כל מיני פרשיות שמסעירות את הציבור 

מר!!! אם תפנה כך למשטרה... אתה תראה ניסים... אתה החרדי לאחרונה... אוהו... כעת אתה מאן דא
תראה שיפתחו לך את השערים ויתנו לך להיכנס... אבל אם לא היה לך זמן לאורך השנה האחרונה 
לשבת עם עצמך ולהבין מה ה' בא לעורר אותנו בעקבות אשתקד... אז אם בדיוק אתה הולך 

ה כעת!!! כעת ועכשיו שתשב עם עצמך להיתקע באוטובוס כמה שעות... קח בחשבון שה' רוצ
לכה"פ שנה לאחמ"כ ותעשה חשבון הנפש במה אני מתחזק!!! תבין: אם האוטובוס יהיה תקוע יותר 
מידי הרבה זמן ותראה שזה באמת לא זז... אז תציל את המצב ותזדרז לשבת עם עצמך ולהסיק 

)או שכן או שלא... אם זה הלך .. מסקנות כמה שיותר מהר ובעזה"ש כולי תקווה שזה ישחרר את העסק.

מקבל על עצמך... תסמן איזה עץ עכ"פ כשאתה  תדע מהיום שאני באבא... אם לא הלך תזכור שהסתייגתי...(
מסוים או תחנת דלק מסוימת שהנה!!! שם קבלתי על עצמי את הקבלה הזו... כדי שתוכל לחזור 

... פה נתקענו שנה שעברה!! פה קבלתי לשם בל"ג בעומר הבא עם פראנפן ולעקעך... ותוכל להגיד
על עצמי ללמוד ספר חיזוק זה וזה... או להפסיק לדבר על נושא איקס או לא להתנתק מקבוצת 
איקס... והנה!!! חזרתי לכאן שנה לאחמ"כ לציין שנה לקבלה שלי... מה שבטוח... כל זמן שאתה לא 

תעצבן על הפקק שלא זז... מה אתה עושה את זה אין לך מה להתעצבן על שוטרים... וגם לא לה
רוצה... אנחנו כבר שנה שלימה לא זזנו ממה שקרה!!! ועוד מילה אחת... מי שיצליח לריב עם 
השוטרים ויצליח להיכנס לציון... שידע נאמנה שהוא בכלל בכלל לא הגיע לציון של רשב"י... הוא 

זה יש לנו גם בגוש דן בשפע... עוד  הגיע נטו בשביל לשרת את תאוות הניצוח והכבוד... וחבל.. את
דבר שיהיה בטוח: מי שחושב שרשב"י הוא שלו!!! ולכן הוא רוצה לפרוץ את המחסומים של 
המשטרה... הייתי מציע שקודם יחסום את הפלאפון שלו באותו מעמד... ואז יש על מה לדבר שהוא 

 קשור לרשב"י יותר מכל שוטר מצוי... 

 

הזדמנות אחרונה להשתתף בהוצאת הספר על עסק 
 התורה, 

בתקווה ובתפילה שנזכה להוציאו עוד לפני היום הקדוש... יום שניתנה 
)שוב בו תורה לישראל!! אנא ה' תגמור בעדנו... ויהי נועם ה' עלינו... 

!! את תרומתם הם כבר נותנים מעל ומעבר בעצם !לא מקבלים תרומות מאברכיםנדגיש: 
כה וישועה על כל העולם הופעתם והוייתם כתופסי התורה ובזה מקרינים מהודם שפע בר

 ועל הדרך גם עליהם "שסיבבו לכל הכבוד הזה..." כלשון נפש החיים(

--- 

)בצורה אקראית ולא . לפניך טעימה חלקית מהנושאים שנפתחים בספר..

כיצד לרכוש ידיעה בכל  מסודרת... חלק מהדברים נכתבו כאן כבר(
התורה??? איך מתמודדים מול ריפיון ומה זה אומר... מתי מקצועות 

צריך לסגור את הגמ'... ומתי צריך להמשיך לעמול??? איך מגיעים 
למתיקות התורה?? איך עושים שהמתיקות לא תברח?? ולמה יש 
הפסקת חשמל פתאומית ונהיה בבת אחת חושך... אין חשק וגישמאק 

? ואיך יוצאים מריפיון?? איך בכלום... האם זה מצביע על איזה דפקט?
יוצרים חשק?? איך מתמודדים מול חברותא?? ואיך מסתדרים גם 
בלעדיו ומאיזה חברותא צריך להתרחק?? עד כמה מחויבים למסגרת 
או לטובת הישיבה?? איך כותבים חבורה?? והאם יש סיכוי שיום אחד 

ן גם אני אהיה מסודר כמו המתמיד הזה פה מקדימה שדופק כמו שעו
שויצרי ויודע לתכנן את ההספק חצי שנה מראש??? האם לימוד עיון 
שייך גם בגמ' רש"י או שזה רק מול מראי מקומות?? האם לימוד 
המוסר הוא נחלתם הפרטית של הליטאים... והאם תורת החסידות 
שייכת רק למגזר החסידי?? ולמה לא לומדים בישיבות נביא ופרשת 

חבר ללימוד הישיבתי האם הוא תלמיד שבוע...?? ומי שמעולם לא הת
שלא ראה ברכה בלימודו?? והאם יש בעיה ללמוד שוטנשטין והאם דף 
היומי שייך לבעלי בתים?? ואיפה רוב המתמידים נעלמים במרוצת 
השנים?? ו... ולמה אני כ"כ עייף ומפהק...?? אולי חסר לי ויטמינים... 

 03ל התורה כולה בגיל וא"כ איזה?? ואיך בדורות הקודמים ידעו את כ
והאם יש לי סיכוי שגם אצלי זה יקרה??? מה פשר התופעה של צדיק 
וקר לו?? למה לבני עליה יש אלרגיה ומיחושים שאין לאחרים?? האם 
יש עניין לגשת למבחנים.?? האם יש עניין להיות בקי בתורה שבכתב 

והאם יש  כו'??()מ"ב מסעות... אלופי עשיו... דגלים... נשיאים וכמות שהיא? 
עניין ללמוד משנה ברורה גם ללא ההכרעות העדכניות של דרשו 
מפוסקי דורנו?? מה ההבדל בין התמודדויות בקדושה של המתמיד 
לבין העוייבד?? תקופה של חוסר חשק בולט בלימוד... איך בדיוק 
מאבחנים מי פה החולה ואיך אנטיביוטיקה צריך לקחת?? מה זה 

ק בי"ד החזקה זה מסווג.?? והאם יש עניין לחזור השקפה... לאיזה חל
מאה פעמים על הגמ'. או אפשר גם קצת פחות... וא"כ כמה ואיך...? 

= ניתן לתרומות... ואחרון חביב: למי הספר הזה אינו מיועד כלל ועיקר? 
  בכל אחד מאמצעי התרומה הרשומים בעמוד הראשון.

---- 

 היכונו!!! היום הקדוש הולך ומתקרב...

היום הגדול ביותר הולך ומתקרב... היום שהעולם קיבל את 
את המטרה שלו... יום שסבתא שלי הבינה את המשמעות ו

המשמעות שלו הרבה יותר טוב ממני... אמנם אני ידעתי מה 
כתוב בגמ' והיא לא... אבל היא ידעה להזהיר אותי: שמוליק... 
תזהר!!! אם לא תלמד תורה... אתה תראה כמו השייגצים!!! 

ת הסבתות שלנו ידעו היטב  מה זה אי לאו האי יומא... אנחנו קצ
פחות... בעצם סליחה... זה לא שאנחנו לא יודעים... אלא 
ההגדרות קצת מטושטשות לנו... סו"ס כולם חרדים... כולם בני 
ישיבה... רובם גם בני תורה באופן רשמי... כך שאי לאו האי יומא 
פחות מורגש אצלנו!!! אבל טוב שכך... בדור שלנו ה' מזמין הבנה 

 "אשר בחר בנו..."  יותר משמעותית ומעמיקה מה זה
ה' כבר לא רוצה שהגוי הפולני והגרמני המגושם והבהמי יסביר 
לנו מה זה יהודי על דרך השלילה... ה' רוצה שאנחנו נבין על דרך 
החיוב שלא דבר ריק הוא מכם כי הוא חייכם!!! וא"כ עבודה רבה 

 לפנינו!!!
ותח אותו והכי הכי: לא מבינים את זה לבד!!! תורה זה צ'ק שמי שלא פ

ומבין מה טמון בו... יכול מצידו לחשוב שיש לפניו עוד איזה דף שכתוב 
 פה פרסומת של איזה פיצריה. 

 וזו העבודה שלנו בשבועיים הקצרים שלפני מתן תורה!!!
לפתוח את המעטפה... להבין את עוצמת המתנה שה' נתן לנו... להבין 

ר ישר ולעניין כמו בקיצור: אם נדבעל איזה שיבר אנחנו יושבים...  
בסופו של דבר אחרי כל ההתחזקויות  מושבניק שלא יודע להתפתל...

ה' רוצה וכל העניינים הגדולים והחשובים הסיפור האמיתי זה תורה!!! 
ה' אוהב את לומדי התורה!!! ה' מחבק את מי שמחבק את  תורה!!!

  התורה... כל שאר הדברים הם מסביב... תלמוד תורה כנגד כולם!!!!
וא"כ קדימה... בעוד שבועיים אנחנו ניגשים לחידוש חוזה... מתחילים 

 ספירה לאחור...



 

  

מחסור חמור ברבי...  מי מוכן 
 להיות רבי?

( ואם יש כעת תלמיד ר' מאיר 1)המשך מעמוד 
שהמאפיין היחודי שלו זה "חכם וסופר..." אז רבי 
עקיבא בונה אותו ומלווה אותו לפי התכונה 
המאוד מסוימת שיש לר"מ... וככה ר' שמעון 

לומד הרבה ומשכח קימעא" וכך רבי יהודה ש"
שהוא "חכם לכשירצה..." רבי עקיבא עובד מול כל 
תלמיד באופן אינדיבידואלי... בונה אותו ומעמיד 

כשהיה לר"ע  נו... אני שואל אותך:אותו לפי דרכו!! 
תלמידים... האם אז הוא יכל ככה לבנות  00.222

 ולעצב כל תלמיד לפי התכונות שלו?? 

כשיש לך עסק מול ישיבה כזו  אום!!!מה פת
אדירה... זו מערכת מסועפת מידי... אתה מוכרח 
לבנות איזה שבלונה מסוימת... משהו כזה ממוצע 
בערך כזה... אין ברירה... בישיבה כזו ענקית אי 
אפשר לנהוג כבוד )זה בזה( בכל תלמיד ולזהות 
את היחודיות המסוימת של כל יחיד ויחיד... מול 

וארבע אלף תלמידים צריך הספק אחיד... עשרים 
דרך לימוד אחידה... תכנית עבודת ה' שכולם 

 צריכים איכשהו להתאים את עצמם... 

הרי  אה... אבל תכל'ס זה לא מתאים לכל אחד ? ! ?
אם אנחנו כן נמנה שבחם... יצא לנו שמה 
שמתאים לרבי יוסי שנימוקו עמו לא כ"כ מתאים 

 שירצה...??? לרבי יהודה שהוא חכם לכ

נכון... נכון שזה לא מתאים לכל אחד... אבל מה 
אפשר לעשות... מה נעשה שמוסר התורה צריך 

תלמידים... אי אפשר  00.222-כעת למסור תורה ל
להתחשב בכל אחד... חייבים למצא משהו ממוצע 
בין כולם...  ותכל'ס!!!! במבחן התוצאה דווקא 

.. ואילו מההמון המון תלמידים לא יצאה תורה.
דווקא כשרבי עקיבא התחיל להתמסר לחמשה 

העמיד ובנה  והעמיד אותם!!!!תלמידים בודדים 
כל אחד לפי התכונות האישיות שלו... כאן צמחה 
תורה שבע"פ. וזה בדיוק מה שכתוב במשנה 

 "והעמידו תלמידים הרבה"!!הראשונה באבות: 
שים לב: לא כתוב העמידו הרבה תלמידים ולא 

ידו תלמידים רבים... המשנה מדגישה כתוב העמ
הרבה!!!  מה הכוונה --והעמידו תלמידים

 הרבה?? ---תלמידים

הפירוש הוא: תעמידו כמה תלמידים בודדים!!! 
על שתי הרגלים!! שהחמשה  תעמידו אותםאבל 

תלמידים בודדים האלו... יעמדו בכוחות עצמם... 
 ואז!!!תבנו את האישיות שלהם עד הסוף!!! 

אז יתרבו התלמידים... וזה בדיוק מה שר"ע דווקא 
 עושה כעת מול חמשה תלמידים

 רבים!!!רבי עקיבא כעת לא מעמיד תלמידים 
ההרבה יגיע בשלב אחד לאחמ"כ... קודם כל רבי 

בנה ועיצב כל  העמיד חמשה תלמידים!!!עקיבא 
אחד לפי תכונתו ואישיותו.. ומכאן ואילך מה 

תלמידים הפלא שאנחנו פוגשים את חמשת ה
לגמרי רבי האלו כמעט כל פרק משניות!!! יש פה 

כל אחד מחמשת  לגמרי רבי שמעון.. מול יוסי 
תלמידי רבי עקיבא הוא עולם תורה שלם בפני 

ברגע שרבי יהודה  לפניך דוגמא קטנה:עצמו!!! 
משבח את האומה הרומאית, ורבי יוסי שותק, ורבי 

ת בין שמעון מגנה... תכל'ס: יוצא שיש פה מחלוק
מישהו יכול שלושה תלמידים של רבי עקיבא...  

רבי עקיבא בעצמו  -לנחש לי מה דעתו של הרבי
 בויכוח ההשקפתי הזה??

אה... מה התשובה??? רבי עקיבא בכלל לא מתערב 
בויכוח בין רבי יהודה ר' יוסי ור' שמעון... ר' עקיבא 
לוקח בחשבון שיום אחד הוא יסתלק מן העולם 

ולהבין  עצמםבפני  לעמודו יצטרכו והתלמידים של
מה נכון ומה לא... לכן רבי עקיבא בעיקר  מעצמם

אתה ר' יהודה... התכונות  אותם!!!מתעסק בלבנות 
שלך זה "חכם לכשירצה..." אתה צריך להיבנות 
בתורה לפי המאפיין היחודי שלך! ואתה ר' יוסי 
צריך להיבנות לפי ההיגיון של הנימוקו עמו וכך רבי 

ון.. ומכאן ואילך... אחרי שהעמדתי אתכם כל שמע
אחד לפי דעתו ולפי צביונו ואישיותו!!! כעת 
כשיתעורר איזשהו נידון באיזה נושא שיהיה... רבי 
יהודה יגיע עם כל הרבי יהודה שבו ויביע דעת תורה 
לפי המאפיין היחודי שלו... רבי יוסי ינקוט בגישה 

ינקוט בגישה שמאפיינת את ר' יוסי... ורבי שמעון 
רבי עקיבא בנה  וכולהו אליבא דרבי עקיבא!!!שלו... 

אותנו!! העמיד אותנו לפי התכונות שלנו... וכעת כל 
מה שכל אחד מאיתנו יגיד מדעתו... זה על פי דעתו 
של אמן הנפשות ר"ע...   הם העמידו תורה באותה 

תלמידים לא יכלו למלא את העולם  00.222שעה!!! 
חמשה תלמידים בודדים שנבנו  בתורה כמו אותם

 מהמסד עד הטפחות.. הם העמידו תורה!!! 

 וזה מה שנולד בל"ג בעומר!!!  

מספיק רב בל"ג בעומר נולד החידוש הגדול ש
 לחמשה תלמידים בודדים!!!

--- 

אם תשים לב... בניגוד לתפיסה המקובלת כיום... כל 
דווקא התלמידים הגדולים ביותר בכל הדורות צמחו 

החל  בה מצומצמת של כמעט פחות ממנין!!!מסבי
מרבי עקיבא שמוכן להתעסק עם חמשה תלמידים 
והוא מדריך אותם כל אחד בדרכו הוא... וכלה 
ברבותינו הראשונים שהיו "תופסי ישיבות" ועל פי 
רוב הישיבה שלהם מנתה לא יותר מעשרה 
תלמידים קרובים... וכלה ברבינו הבעש"ט הקדוש 

ם להם היו תלמידים, אבל כמה?? ורבינו הגר"א שג
קבוצה מצומצמת של מנין תלמידים שהם השקיעו 
בהם את כל נשמתם... אפילו מרן החזו"א שעד עצם 
היום הזה ישנו מושג מיתולוגי שנקרא תלמידי 
החזו"א... מי זה התלמידים האלו?? מדובר בכמה 
אחיינים ועוד כמה צעירים שהיו מסתובבים אצל 

פשוט האציל עליהם מרוחו וליווה מרן החזו"א והוא 
אותם בעבודת ה' צעד אחר צעד... וכולם צמחו שם 

כי היה להם 'מדריך'  ולמה??לענקי רוח אחד אחד... 
צמוד!!! זה לא היה רב שנכנס באוכלוסיה ויוצא 

רב שהם יכלו  רב צמוד!!!!באוכלוסיה, אלא 
להתקרב אליו, והיה להם איתו קשר על בסיס יומי, 

  ין לנו היום!!!ואת זה א

כיום לא חסר תלמידים, אם כבר חסר... חסר 
 רבנים!!!!

שירים מי מוכן היום להשקיע בחמשה תלמידים, 
  את היד!!!

מי מוכן היום לתת אימון בכמה תלמידים בודדים 
ולהשקיע בהם את כל נשמתו ולהרגיש בזה סיפוק 

 שירים את הכפפה!! של הרבצת תורה, 

מי מוכן לחוש הישג מרשים שהוא זוכה להעמיד 
חמשה תלמידים שהוא בנה אותם ממסד ועד 

  נו... שירים את היד???טפחות? מי??? 

--- 

האם חלמת פעם לזכות  אברך תלמיד חכם מופלג: 
להרביץ תורה?? האם אתה משתוקק להיות מוסר 

 תורה ולהיות מעתיק השמועה?? 

י בשביל זה צריך לפתוח עזוב... אין לך שום סיכוי... כ
ישיבה גדולה... ואל תשכח שזה לא מתחיל שם... 
בשביל לפתוח יום אחד ישיבה גדולה צריך בהתחלה 
להיות משיב בסדר ג' בישיב"ק... ואח"כ מתקדמים 
להיות ר"מ ואח"כ מתקדמים וכו'... ואז פותחים 
ישיבה... ואז צריך רשם טוב וצריך בשביל זה גם ים 

יך שיגיעו בחורים טובים ושיהיה עם של כסף... וצר
מי לדבר וכולי האי ואולי... נו... אז נראה לך שיש 

אז זהו!!! שכל מסע סיכוי שזה יקרה אי פעם?? 
  היסורים הזה נכון עד ל"ג בעומר!!!!

עד ל"ג בעומר תתאבל ואל תשמע מוזיקה... כי אתה 
הרי משתוקק לזכות ללמוד וללמד... וככל הנראה 

שזה יקרה... אם ככה יש לך בהחלט מה אין סיכוי 
להתאבל על מיעוט הרבצת תורה שבדורנו... אבל 

כעת אתה יכול לפצוח ברגע שהגיע ל"ג בעומר... 
כי ביום הזה מתברר שבשביל להיות מוסר  בריקוד!!!

התורה לא צריך לפתוח ישיבה ענקית וגם לא צריך 
מוסד רשום ולא עסק פטור... אתה לא צריך להיות 

ם בועד הישיבות ואתה גם לא צריך תמונות רשו
בעיתון על כנס יסוד לפתיחת ישיבה ובוודאי שלא 
צריך רשם... אז מה כן צריך??? אתה צריך בסה"כ 
לקחת על לוח לבך כמה צעירים בני עליה בודדים 
שכבר בלאו הכי מנסים להתקרב אליך... הם כבר 
שמו עליך עין והם חפצים בקרבתך והם מנסים 

איתך בלימוד ולהתקרב אליך... כי צעירים בני לדבר 
עליה מזהים דמות רוחנית מרוממת ונמשכים 
אחריה כזבובים לאור... וכל מה שנדרש ממך זה 
בסה"כ להיענות להם!!! לתת להם להתקרב אליך... 
ובאמת לקרב אותם.. ללוות עם כל אחד ואחד 
באופן אינדיבידואלי ולעקוב אחרי ההתקדמות 

ם ולנווט אותם ולייעץ להם לפי הרוחנית שלה
העניין...  להשקיע בכמה צעירים בודדים האלו ולא 
לזלזל בקשר הזה... כי... כי למייעשה זו ההרבצת 
תורה הכי אמיתית... כי כשיהיה לך קשר קרוב ורצוף 
מול בחור בן עליה שעדיו לגדולות ואתה תכיר אותו 

תו לפרטי פרטים... או אז תוכל מידי פעם לכוין או
גם במידה וזה יהיה כרוך בחריגה ויציאה 

)לייעץ לבחור לעשות דברים שמנוגדים למסגרת מהמסגרת... 

זה משהו שרק מי שמלווה אותו מקרוב יכול לעשות את זה... זו 

ואתה תכוין אותו  נקודה חשובה ואפרט אותם בהמשך...(
 לפי עניינו ולפי תכונתו...  

--- 
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מי אמר  מוכר...אלא שכאן מגיע החשש הגדול וה
שאני יודע להדריך  נכון בחור בן עליה מהי הדרך 
הנכונה בשבילו... אני חושש לקחת אחריות... ואולי 

 יהיו לי מחדלים... אולי אני אעשה טעויות...  

תסלח לי אברך יקר!!! אתה יכול להיות רגוע... אתה 
כבר לא יכול לעשות מחדלים גם אם תרצה... 

עצם  דול ביותר כבר קרה!!!כי המחדל הגולמה??? 
העובדה שכ"כ הרבה צעירים בני עליה מתגלגלים 
להם לבד לבד בכל שנות הבחרות בלי שום הדרכה 

זה כבר המחדל הגדול ביותר והוא כבר וליווי אישי... 
כך שברגע שאתה נכנס לתמונה  אתה יכול  קרה!!!

רק להועיל... אתה יכול רק לעזור... )על זה נאמר 
 קלב"מ...(

ממילא אל תאמר נער אנוכי ואל תהסס ואת 
 תחשוב פעמיים...

מה אתה חושב... אדון אז נדברו... מאיפה יש לו אומץ להגיד 
דעות בלי להתבלבל?? וכי יש לי כתפיים כ"כ רחבות?? אין לי לא 
כתפיים ולא רחבות... יש לי דבר אחד שעומד לי בראש... הצעיר 

שאף אחד לא מכיר אותו הזה מעולם הישיבות הענק של דורנו 
ולא מודע לכוחות שלו... דבר אחד אני יודע... להזיק לו אני לא 
יכול!!! אם אני פונה אליו ונותן לו כח ועצות טובות אני יכול רק 

 להועיל לו יותר או פחות... אז אני יורה... 

ותאמין לי שהכתפיים שלך רק יותר רחבות ממני!!! כי סו"ס פה 
רה לכל הכיוונים... פה זה באמת סוג של בעלון אני באמת יו

מזל... אני יורה ללא הבחנה בתקווה שמשהו אחד פוגע... אבל 
השנים שלושה צעירים שכנים שלי שלקחתי אותם כפרוייקט 
אישי ואני נושא אותם על לוח לבי ואני באמת מלווה אותם בכל 
 שלב... מולם אני הרבה יותר יסודי!!! אני הרבה יותר יעיל מעוד

 כתב עת ששמו אז נדברו שפתאום מדבר איתך על מירון...

אז אני לקחתי על עצמי את החמשה תלמידים שלי... ואתה 
תקח על עצמך חמשה תלמידים ואם עוד כמה אלפי אברכים 
כמונו יקחו כל אחד את הכמה צעירים בני עליה שכבר בלאו הכי 

אלינו. הרי זו ההרבצת הגדולה ביותר בדורנו!! הם קרובים 
 יעמידו תורה 

בקיצור: יש מחסור חמור ברבנים!!! תלמידים יש    
בשפע רב... יש היום פיצוץ אוכלוסין בייחס 
לתלמידים. הישיבות מפוצצות בתלמידים...  ומה 
חסר?? חסר רבנים!!! מי מוכן להיות רב לחמשה 

ירים את הכפפה... תלמידים? שירים את היד!!! ש
 יוצאים לדרך...

--- 

אני רוצה לשתף אותך בקונפליקט אישי שיש לי 
בעזה"ש בתקופה הקרובה אני אמור  בימים אלו...

בסייעתא דשמיא להוציא ספר על עסק התורה!! 
עכשיו: אני באופי שלי אנטי ממסדי בכל הווייתי... 
הנס שלי היה... שהיה לי רב צמוד!!! ובגלל שהוא 

רב צמוד... והוא ליווה אותי בכל צעד ושעל... היה 
לכן היה לו את הפריבילגיה שהוא יכול לבנות לי 
תכנית לימוד ועבודת ה' מחוץ למסגרת... משהו 
בהתאמה אישית מיוחד לפי התכונות המסוימות 
שלי... עכשיו ככה: בדרך כלל להוציא בחור צעיר 
מהמסגרת זה דבר מאוד מסוכן!!! אפילו אני 

י ממסדי מודה בעל כרחי שהיום אני לא אעיז האנט
לעשות את זה לבחור שיתקשר ויתייעץ איתי... 
הדבר האחרון שאני אגיד לו זה לצאת מהמסגרת... 

אתה לא  פירוק!!!למה??? כי יציאה מהמסגרת זה 
)קיי"ל: לא ליסתור  גם בונה...אא"כ אתה  לסתוריכול 

מתי אפשר  י(איניש בי כנישתא עד דבני בי כנישתא אחרית
לפרק לצעיר את המוסכמות של המסגרת?? רק 

אם שאתה בונה איתו מסגרת אישית חילופית... ואת 
זה אפשר לעשות רק בליווי צמוד של דמות רוחנית 
"שעומד על גביו"!!! ומעתה: אני הולך כעת להוציא 
ספר... בספר זה אני אמנם לא הולך לדבר באופן 

... סו"ס כל ההולך רשמי נגד המסגרת... אבל תכל'ס
ילך שלי הוא לא לגמרי בקו המוכר והקלאסי... ולכן 
אני כל הזמן הולך על גחלים... מצד אחד יש המון המון 
צעירים בני עליה )וגם אברכים( שהמסגרת לא 
מספקת אותם... המסגרת לא נותנת מענה  לשיעור 
קומה הרוחני שלהם.. והשטייגן האמיתי שלהם מחכה 

ץ למסגרת... אבל סיכמנו שמסוכן להם דווקא מחו
להוציא צעיר מהמסגרת בלי ליווי צמוד של מבוגר... 

 אז מה עושים???  פה צריך אתכם!!!! 

פה צריך את הרב שמוכן להשקיע בחמשה 
 תלמידים!!! 

פה צריך אותך!! שתהיה איתו!! שתעמיד אותו!!! 
 שתלווה אותו!!! 

 ה???ואם אתה לא תעשה את זה... אתה יודע מה יקר

לא יקרה כלום!!! אל תדאג... הוא לא ירד לרחוב... 
הפעם אנחנו מדברים על בחור בן עליה מרומם 

אבל כן שאנחנו לא חוששים על היידישקייט שלו... 
אתה יודע מה  יקרה לו משהו הרבה יותר עצוב ומר...

יקרה לו?? יקרה לו מה שקורה כמעט לכולם... הוא 
אבד חשק... כי הוא לאט לאט ישחק ויאבד טעם... י

כבר כמה שנים לומד שעות ע"ג שעות מה שלא 
מתאים לו... וכך תעבור שנה ועוד שנה ובעוד שלוש או 
ארבע שנים הוא יתחתן ואז הוא יגיע לכולל שלך!!! 
ואז יתגלה מול עיניך אברך מנומנם... מה שנקרא 
סוחב!!! סוחב את השטייגן... סוחב את המוסכמות 

קע איתם מהישיבה.. ואז תשאל הרוחניות שהוא נת
שאלה בחלל העולם: איפה הברק והאור שפעם היה לו 
בעיניים?? איפה ההתלהבות העצומה שהייתה לו פעם 

המסגרת לא  והתשובה היא עצובה מאוד:בלימוד? 
נתנה לו מענה מספק!! הלימוד המאוד מסוים של 
המסגרת  לא התאים לאישיות שלו... הוא במקרה 

ת אחרת של לימוד... היה צריך לבנות לו היה צריך תכני
מבנה לימוד משלו... אבל מה נעשה... אף אחד לא 
העיז להוציא אותו מהמסגרת... מצידי יתכן שהוא 
אפילו התקשר אלי ואני לא העזתי להגיד לו שיעשה 

כי בשביל  ואני לא חוזר בי!!!!אחרת מהמסגרת... 
לוות לשבור מוסכמות ולפרק לו את המסגרת.. צריך ל

)יש כדורים אותו הלאה ואני הרי לא אעשה את זה... 

אז הוא היה נשמה  שרופא משפחה לא נותן בלי מעקב...(
טובה... לא התחכם ולא התמרד... המשיך לשבת 
שעות רבות מול העיון שלא התאים לו... המשיך 
לשבת שעות רבות מול סוג לימוד שהוא לא התחבר 

יבש מבפנים... אליו בכלל... ולאט לאט הוא התי
 הפסדנו אותו!!! הפסדנו תלמיד!!!

אם היה את האברך המרומם כמוך שהיה תופס אותו 
כמו שרי עשרות ומתוך היכרות מעמיקה איתו... היית 
מלווה אותו ובונה איתו תכנית איך ללמוד מחוץ 
למסגרת בצורה שכן מתאימה לו... אותו בחור היה 

פחות כמו שאני פורח!!! הוא היה עושה שטייגן עצום ל
עשיתי ברמב"ם ובטור בית יוסף ואפילו בחומש רש"י 

 כשהייתי בחור... 

כן... כשהייתי בחור ולא התאים לי המסגרת... היה לי 
רב שאיפשר לי ללמוד רמב"ם וגמ' רש"י בבקיאות... 

ותשובות בהלכה ו... ואל תשאל... כי זה מה 
שהתאים לי בשעתו... כל תקופה והסיפור שלה...  
אבל אל תצפה שאני בספר שלי אכתוב לבחור... 
עזוב... תתחיל ללמוד רמב"ם... תתחיל ללמוד 

ומי יעשה את זה אם לא  כי צריך פה ליווי!!!טור... 
אתה... אתה האברך המרומם... פה צריך אלפי 
רבנים!!!! אלפי רבנים שכל אחד יקח על עצמו 
חמשה תלמידים... שכל אחד יקרב את אלו 

ים אליו בלאו הכי... והם!!! הם יעמידו שכבר קרוב
 תורה באותה שעה!!! 

אתה קולט??? חסרים לנו רבנים... לא חסרים 
 תלמידים!!!! 

מספיק חמשה תלמידים בשביל למלאות את כל 
ארץ ישראל תורה... אז מה חסר?? חסר המון כח 
אדם של אלפי רבנים שמוכנים כל אחד להשקיע 

הרבצת תורה הכי בחמשה תלמידים... תבין שזו ה
 אמיתית!!

--- 

אני  ואני רוצה לסיים עם פניה נרגשת לקיר!!!
פשוט לא משלה את עצמי... אני רוצה להגיד 
משהו לצעירים משיעור ג' ישיבה קטנה והיות 

לכן אני ואני יודע מראש שאני הולך לדבר לקיר... 
 פונה ישירות לקיר!!!

תקשיב קיר: שלא תגיד שלא אמרתי לך... וכדי 
שלא תדפוק אח"כ את הראש בקיר... תזכור 
שאמרתי לך ש... שישיבה גדולה ומפורסמת 

זה אומר דבר שלומדים בה המון המון בחורים... 
זה אומר שיש פה הרבה תלמידים  אחד!!!

טובים... אבל מה נעשה שלא מספיק תלמידים... 
)יש כאלו שחולקים עלי... עכ"פ תלמידים צריכים רב!!!! 

אן דאמר שבחור בן שש עשרה צריך עדיין אני מדבר למ

 00.222ובחור שהולך לישיבה שיש בה  הכוונה...(
המחיר  שיש לזה מחיר!!!תלמידים צריך לדעת 

למנות את הוא שבכזו ישיבה אין לך רב שיכול 
אין לך שם רב שיכול לבנות ולעצב את  שבחך!!

ואל אישיותך ולהוציא ממך את המירב והמיטב... 
 כי אי אפשר!!!!תבא בטענות 

אז מה אז היות וכפי שסיכמנו אני מדבר לקיר... 
 העניין לדבר לקיר?

שאני לא מדבר למי שכבר התקבל לישיבה  אז זהו!!!
הנכספת וכל כולו מסתובב כטווס ובטוח שהוא זכה 
בפייס... אני מדבר על אותו "אומלל" ש"לא זכה" 
להתקבל לישיבה שהוא כ"כ חלם להתקבל ודמעתו על 

 אליך אני פונה!!!יו בדיוק כמו שאני בכיתי בשעתו... לח
אם כבר לא התקבלת... ואם אתה כבר יושב וראשך 
חפוי ומרגיש לא שווה...  אז עזוב!!! ברגע שהגיע ל"ג 
בעומר והדמעות של רבי עקיבא נגמרו על הישיבה 
הגדולה בתבל שהרישום שלה נסגר לנצח... בדיוק אז 

יה רגוע... מנע קולך מבכי אנחנו נזכרים לרקוד... תה
ועיניך מדמעה... אתה כנראה הולך להיכנס לאחת 
הישיבות שיש בהם קצת פחות בחורים וקצת יותר 
רבנים שמשקיעים... ואתה תזכה לשבת מול רב שיוכל 
למנות את שבחך וללוות אותך ולגדל אותך ואתה 
התקווה שלנו... אתה תעמיד לנו את התורה שבעל 

מוזיקה... חזק ויאמץ לבך...  בקיצור:  פה... רוץ לשמוע
בחורים יקרים... תשתפו גם אתם פעולה... לא רק 
האברכים צריכים נכונות לקרב אתכם... גם אתם 

תרדפו אחריו ברעב  תלמדו להתקרב לרב צעיר ונגיש..
  ובצמא לשמוע דבר ה'...
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 מזל טוב!!! שבעים כלות סוגרות שידוך ביום אחד...

זה היה מחזה לא שגרתי בעליל... בבית המקדש באמצע היום!!! לפתע הורגשה תכונה רבתי סביב לשכת הכהן גדול... ובכן: 
הכה"ג בשבועות האחרונים מאוד כאוב ומוטרד... הכה"ג נושא על לבו הטהור את צרות הכלל והפרט... ולאחרונה השכימו לפתחו 

שמתמודדים יום מול "לשובע ולא לרזון..." כפי שדיברנו התקופה הזו היא תקופה  יותר מידי מקרים קשים של יתומים ואלמנות
)בשנים רגילות הלקט שכחה ופאה לפעמים משמש כמקור לא פשוטה לעניים... אין מעשר עני ואין לקט שכחה ופאה ולא פרט ועוללות.. 

.. ויש הרבה בעלי שדות כשמגיע השלב של הקציר הלב שלהם נפתח והם פשוט הכנסה עיקרי לאלמנות... בפרט שרוב בעלי השדות לא נותנים רק אחד מששים.

אבל בשנת שמיטה הכל ספיחין!!! ובדיוק בשנה זו זה הגיע על הגבול של שנת  ממלאים את האוצרות של האלמנות והיתומים לכל הקיץ.(
ת לשכת הגזית והוא כמעט... כמעט הכריז שאפשר ו... ורשב"ג כבר כינס א )לא חלילה שנת התשפ"ב.. שלא נמעט בחסדי ה'(רעבון... 

 לחרוש כדי חיי נפש... אבל בסוף הוחלט... שאאפעס... אפשר לשרוד!! על הגבול...
 ותכל'ס... קול דמי אחינו זועקים אלינו... וזה מדיר שינה מלבו הטהור של הכה"ג שכולו מסטרא דחסד... 

ה להקריב מאות עולות ושלמים... הכה"ג מזמין אותו לפגישה דחופה... ומנסה כל גביר שמגיע בימים אלו לבית חיינו מתוך כמיה
להשפיע עליו להמיר את זה בצדקה ליתומים ואלמנות... סו"ס "ונבחר לה' מזבח עשה צדקה ומשפט לה' מגישי מנחה בצדקה..." 

אן עם כל האורות... לך תוריד אותו מזה.. )יו"כ קטן( לפעמים הכה"ג מצליח לשכנע ובדרך כלל לא כ"כ.. סו"ס מי שכבר הגיע עד כ
הוא יתן לכה"ג עשרות בכורות  שנולדו לו שהם לכהן... זה בכיף!!!! אבל להחזיר אותו הבייתה שיתן לשכנים לחם לאכול זה לא 

ש... כ"כ מדבר אליו... הוא במקרה הטוב מוכן לצרף לסעודה עוד עשרים יתומים מדסקין שיודעים לאכול חולין על טהרת קוד
שלשל אותם )הוא גם מוכן לצורך העניין לקחת את כל השאריות של החד פעמי או הכלים הרב פעמיים )מי יודע מה יותר יקר( שנשארו לו מהזבח משפחה... ל

  בלשכת חשאים ובסוף חודש מגיעים לשם בני טובים ולוקחים ומתפרנסים מזה..(
לבו את רעבונם של מאות יתומים ואלמנות וזה לא נותן לו מנוח... ואז יום  הוא נושא על חושן תכל'ס... הכהן גדול לא רגוע!!!

 אחד באין מוצא הכה"ג קם והכריז... זהו!! אני ניגש לפעולה נועזת!!! 
היה זה בשלושת ימי ההגבלה... כל כלל ישראל עולים לרגל לירושלים לבית חיינו... הכה"ג שלח את נאמני ביתו עם רשימה 

ים אלמנות שהם עדיין לא מסודרות במחיה... תגיד להם שהכה"ג מזמין אותם ללשכת הכה"ג!!! כולם היו מדוקדקת של שבע
מופתעים... מה פשרה של ההזמנה הזו?? ממתי ראינו שכהן גדול מזמין ללשכתו עשרות אלמנות?? כולם במתח... הכה"ג המתין 

ציץ... לבש בגדי עצמו, נכנס ללשכתו... שם המתינו לו שבעים לסיום תמיד של בין הערביים... שרק אז הוא יכול להוריד את ה
 אלמנות... 

ובכן: אני מודע וכאוב למצב הכלכלי הקשה שאתן שרויות בו יחד עם כל כלל ישראל... כל  הכה"ג פתח בדבריו וניגש ישר לעניין:
תו... היו כמה מאות אלמנות ששלחנו מה שיכולתי לגבות ולדחוק במי שיש לו כבר עשיתי... ותכל'ס אין הבור מתמלא מחולי

אותם לשכירות בחצי שנה הקרובה בארץ עמון ומואב בשביל להתפרנס ממעשר עני... )שהרי עמון ומואב מעשרין מעשר עני 
בשביעית( אבל עדיין נשארו כך וכך אלמנות שעדיין לא מסודרות... ובאין מוצא!!! הפתרון היחיד שמצאתי שעכ"פ תלוי בי. זה 

  לקדש אתכם!!!!ת ולא יותר לא פחו
אנשים נותנים לי עשרות בכורות מידי שבוע ורואים בזה זכות... חוץ מזה יש לי תקציב בלתי נדלה של אלפי  גדול...סו"ס אני כהן 

אחד  )לכל הכהנים יש יום אחד ושבועחזה ושוק של שלמים מידי יום... שהרי כהן גדול מתוקף תפקידו נוטל כמה שרוצה בלא חלוקה... 

בלאו הכי נעשה פה מאמץ עליון בקרב כהני המשמר להצליח  שהם עובדים ורק אז הם מקבלים... אבל הכה"ג מקריב בראש ונוטל חלק בראש(
לגמור על כל הכמויות של בשר קדשים שצריך לאכול אותם ליום ולילה )תודה ואיל נזיר( או לשני ימים ולילה )שלמים( כדי שלא 

 ישאר מזה נותר... 
אני יודע שבאותה שעה יש יתומים ואלמנות רעבים ללחם... יש פה אמהות שהבטיחו לילדים שלהם עוף לשבת ולא  אז חבל לי!!!

זוכות להגשים את זה... ולכן לא נותרה לי ברירה!!! היות ואני לא מצליח לגייס בדרך של התרמה... לא נותר אלא להגיע בדרך 
ל הבית ואני קובע ומחליט! סו"ס אני כהן גדול!! ובמשבצת הזו אני המילה האחרונה... עוקפת... להגיע מהמשבצת שבה אני בע

ואם אני כעת אקדש אתכם... והרי אתן מאורסות לי... הרי מכאן ואילך דבר תורה ארוסה אוכלת בתרומה... ומכאן ואילך אתן 
זה לפני שחכמים גזרו שארוסה לא תאכל בתרומה עד י"ב  )עכ"פ בתוך ירושלים... ואגב:יכולות לאכול בשר בכור וחזה ושוק של שלמים 

ופה אני בעל הבית!!! פה אני לא צריך להתרים... פה אני קובע!! אני אקח מידי יום כמות נכבדת של חזה ושוק ואחלק בין  חודש(
 כל נשותי הרבות ואם אוכל להועיל לכמה עשרות יתומים ואלמנות והיה זה שכרי.. 

האלמנות פרצו בפרץ של בכי מהתרגשות... מי האמין... הכה"ג הזה  פה פעור... כולם היו המומים!!!!כל המתאספים ישבו ב
שראשו בשמים כ"כ חושב עלינו... מוטרד מהסיר הריק של הארוחת צהרים שלנו... ובכלל...  אף אחד לא חלם בחלומות הכי 

מהמשפחות הפשוטות שבכלל ישראל... שהכהן גדול מיזמתו הזויים שהכה"ג יהגה כזו תכנית... אתה יודע מה זה בשביל אלמנה 
אבל!!! רגע רגע... ההתרגשות מוקדמת האישית פונה אליה ורוצה לא פחות ולא יותר לקדש אותה ולו בשביל לפרנס אותה..  

 כעת המשיך הכה"ג ואמר: יש לי כעת שתי הסתייגויות חשובות שצריך לתת עליהם את הדעת!!!   מידי...
בבת כה"ג שכונס אלמנה הוא עובר  כי אסור!!!חס ושלום לא לכנוס... ולמה?  ולא יותר!!אתכן  רק לארסאני יכול  ון:דבר ראש

על שני לאוין... גם על האירוסין וגם על הנישואין!! הוא חייב שבעים ושמונה מלקות...  אבל זה לא סתירה!! כבר משעת  אחת
)אבל ר"מ פליג עליהו וסבר שכל פ לפי שיטת בעל ההילולא.. רבי אלעזר ורבי שמעון... האירוסין אתן כשרות לאכול בתרומה...  עכ"

 שמשתמרת לביאה פסולה אסורה לאכול בתרומה( 
חודש סיון תמוז אב אלול...  תכנית הבראה נקודתית רק לארבעה חודשים הקרובים!!!לא לשכוח... אני מדבר כעת על  דבר שני:

רק --" ביתו זו אשתו וביתואני צריך להיכנס לקודש הקדשים... ואז יש דין "וכפר בעדו ובעד  ולמה?? כי ביום כיפור הקרוב
אסור שיהיו לי ביום כיפור שתי נשים... ולכן!!!! אני מתנה מראש... יום לפני יום הכיפורים אני  ולא שני בתים...בית אחד  אחת!!

כי סו"ס כעת אתן רק אלמנות... ואלמנה כשרה   חשבון מראש...ואת הפרט הזה אתן צריכות לקחת באאלץ לגרש את כולכם!!! 
להינשא לכהן הדיוט... יש לכן עדיין פוטנציאל להינשא לכהנים... ואילו ברגע שאני קידשתי אתכן ואאלץ לגרש אתכן... הרי 

משיך לאכול... כי רק ביום כיפור הכה"ג צריך )אמנם אני מצידי הייתי בשמחה מחזיר אתכן לאחר יום כיפורים להגרושה אסורה אפילו לכהן הדיוט!! 

אבל כולי תקווה שעד אז... עד  להיות עם אשה אחת אבל דא עקא שאני כבר לא אוכל... כי אתן כבר גרושות!!! וכאמור גרושה אסורה אפילו לכהן הדיוט..(
תפלל שיפקוד ה' את עמו ותהיה שנת זול.. יום כיפור... אני כבר אבכה ואעתיר עליכם בבית החיצון לאחר קטורת לפני ולפנים... א

שלא יצטרכו עמך בית ישראל זה לזה ואז כבר תורגש רווחה... אבל עד אז אני מצידי מוכן לקדש כל שנת אוצרך הטוב תפתח לנו שנה 
כיפור... ואולי... אולי אלמנה שסברה וקיבלה... ואז לפתע הצטעפו עיניו של הכה"ג... והוא אמר בשקט... מי יודע אם אזכה לחיות עד יום 

אולי  בזכותן!! אולי בזכותכן יזכני ה' גם ביו"כ הקרוב להיכנס לפני ולפנים... כמו בנימין הצדיק שהוסיפו על שניו בזכות שהחיה את האלמנה...
לה... מותר או אסור... זה אבנה גם אנוכי מכן... תכל'ס האסיפה הסתיימה וכל ירושלים כמרקחה... זה נהפך להיות הרייעד של שלושת ימי ההגב

 בסדר או לא בסדר... מה שבטוח ההמשך בשבוע הבא אי"ה... 
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 בקרוב ממש
הכנה נחוצה לקראת "השבוע 

 שלפני..."
שבעוד שבועיים מגיע יום קבלת התורה וצריך נכון 

להתכונן ליום הזה!!!  אבל בעוד שבוע יש עוד 
 -תאריך שצריך להיות ערוך גם אליו!!! ובכן: להבדיל

בעוד שבוע... בערב ראש חודש סיון מגיע התאריך 
של מלחמת עמלק!! מגיע רגע של רפידים... של 

גיע שרפו ידיהם מן התורה... ואז מ -רפיון ידיים
עמלק ומתחיל לזנב... מתחיל להכניס בך תחושות 

)אגב: זה לא חולשה... מה אני שווה... ה' כועס עלי... 
חייב להיות דווקא בעוד שבוע... יכול להיות שזה כבר היה לפני 

כדור שלג...  מתחילוכאן  שבוע... עמלק "לא חזק" בתאריכים(
 זה התחיל מריפיון... ואז מגיע עמלק ומחליש אותך
יותר... ואז הריפיון מעמיק.. ואז עמלק מסמן אותך 

וצריך להיות ערוך לזה!!! מה?? איך וחג על נשמתך... 
 ערוכים לזה???

אז הגישה האידיאלית היא... שאוי ואבוי... בחור 
יקר... תשמור על עצמך שלא!!!! שלא יהיה ריפיון... 
שזה לא יקרה... אל תתן לריפיון להשתלט עליך... 

לעמלק פתח... כי אז אתה נכנס איתו  אל תפתח
 למערבולת.. הלוואי!! זה המצב האידיאלי... מי יתן...

אבל תרשה לי... סו"ס פה זה לא שיחת מוסר... פה 
זה בסה"כ עלון... עלון זה משהו שיכול להגיע גם 

ההיערכות הנכונה ביותר לקראת ברגע שאחרי... 
מלחמת עמלק זה לקחת בחשבון שהריפיון הוא 
צפוי!!! הריפיון יגיע... )ומסתמא כבר פגשת אותו...( 
כל הסיפור הוא רק לדעת איך לתפוס את המושכות 
בחזרה... אין מה לדאוג שלא יהיה ריפיון... כי יהיה 
ריפיון!!! זה יקרה ויהיו לך את השעות ואולי את 
הימים של הריפיון... שבקושי סחבת את עצמך... 

ם את נשימה העמוקה וכל הסיפור זה רק לדעת לנשו
ולחזור עם כל העוצמה לחיזוק!!! אל תדוש בעבר... 

 אל תאכל את הלב על מה שקרה...
סליחה... אתה לא יותר טוב מדור דעה שבעיצומם 
של החמישים יום המקוריים שבין יציאת מצרים 
למתן תורה... באותם ימים בעצמם הם עברו סידרה 

על ים בים שלימה של נפילות וריפיונות... וימרו 
סוף... מסרה ומריבה... עד אנא מאנתם לשמור 
מצוותי... מרה... וילונו... רפידים... ובכל זאת, כל זה 
לא הפריע להם לתפוס כל פעם מחדש את ההגה... 
להתנער מהאבק כמו צ'אלמער שיודע לנער את 

)ראית פעם כזה הכובע אחרי שמישהו יורד עליו... 

והם!!! הדור הזה הם  פשוט להתחיל מחדש... דבר??(
בסוף עמדו למרגלות הר סיני וקבלו תורה... כן... 
אותם אלו ששבוע אחד לפני כן... היו ברפידים... 
בריפיון ידים... זה אותם אלו שלפני שבוע בלבד הגיע 
עמלק וניסה להכניס להם פרפרים בראש... היתה 

וחז"ל  ויסעו מרפידים!!שם נקודת חולשה... אבל 
עה אחת נסעו ובאו להר סיני... תוך דורשים: לש

שעה הם תפסו את עצמם לידיים... עשו פרסה של 
מאה שמונים מעלות... ומרפידים הם הגיעו תוך 

 שעה נסיעה למדבר סיני!!!
הר  האחד לפנילא לחינם התורה מדגישה שהמסע 

סיני... היה רפידים!!! זה לא היה שתי מסעות ולא 
אלא מסע אחד שלוש מסעות לפני מתן תורה... 

בלבד לפני!!! ללמדך שאפשר לצאת מרפידים גם 
שבוע אחד בודד לפני מתן תורה... ללמדך שבשעה 
אחת אפשר לשבור ימינה ולהגיע היישר לקבלת 

אין שום סיבה שתהיה יותר מיוחס מדור התורה... 
ואם קרה ריפיון ובטח כבר קרה... אתה פשוט דעה... 

ול לעשות את זה כל ואתה יכתופס את ההגה שוב... 
ומה יקרה אם למחרת שוב יגיע הבן דוד  רגע נתון...

עמלק מהר שעיר... אז שוב ננער את הכובע... שוב 
נתנער... שוב ניסע מרפידים ונבא להר סיני... רק 
מילה אחת אחרונה: קח בחשבון שבכל ריפיון כזה ה' 
פשוט מזמין התחזקות... ה' רוצה לראות אותך יודע 

זה???  בכביש מאתגר... לא תתן לו את לנהוג גם

  .קדימה... יוצאים מרפידים
 



“ 

 

 "ויאהב קללה ותבואהו..." וכי מי אוהב קללות???
ערב אחד לפתע נשאבתי לנוסטלגיות... נתקפתי משום מה בזכרונות מהתקופה של החיידר...  

בחברי הכיתה שלי... מי היו החברים שלי ומי היו השונאים... ליד מי ישבתי... מי היה מלך הכיתה... 
  ואז פתאום קבלתי פלעש!!!!מי היה הילד הכי מוביל והכי דומיננטי בחידר... 

שהיו הכי דומיננטיים בחיידר... כידוע: כמו שלמבוגרים יש דמויות נערצות... ככה נזכרתי בילדים 
לכל ילד יש בחידר איזה דמות של ילד נערץ שהוא מסתכל עליו ביראת כבוד... נזכרתי בכמה 
ילדים האלו שתמיד קנאתי בעוצמה שלהם... הם היו תמיד חזקים ומובילים... הם תמיד דיברו 

היה סביבם עקשען וממצב... תמיד המנהל והרבעס היו מתייחסים אליהם... מהר ובקול... תמיד 
וכעת במבט לאחור... ניסיתי להיזכר מי הם הילדים האלו שאליהם נשאתי את עיני בתור ילד.. 

שהמכנה המשותף בין כל הילדים שהכי הערצתי... היו לא פחות  לתדהמתי... מה מתברר לי???
ות ומורכבות... ילדים שמאוד מהר נשרו לרחוב... ואני לא ולא יותר ילדים ממשפחות הרוס

 אתפלא אם חלקם נמצאים בכלא...  
בקיצור: ההלם שלי כיום!!! שכיום שאני וגם אתה מכירים את זה מידי טוב מהצד השני של 
המתרס... כולנו מכירים את הילד המסכן של השכונה מהמשפחה המפורקת שיש תורנות בין 

ל הקהילה לקרב אותו... לפנק אותו... ולדרוש בשלומו כדי להקל עליו לכה"פ היהודים הטובים ש
באופן חלקי מהחסכים והחסר שיש לו מהילדות העשוקה שעוברת עליו... מבחינתנו הילד הזה 
הוא אומלל אחד גדול... ולמרבה האבסורד במבט לאחור אני מגלה... שבמבט הילדותי שלי 

לגמרי!!! במקום לראות פה ילד מסכן שרחמנות עליו... הרי  כילד!!! ראיתי את זה במבט הפוך
דווקא אני ראיתי פה ילד עוצמתי ומוביל והכי דומיננטי בחידר... שהלוואי והייתי זוכה שהוא 

  ולמה?? איך קורה כזו טעות??יתייחס אלי בכלל... 
לד סהרורי... ילד מסכן שמגיע ממשפחה הרוסה!!! הוא ע"פ רוב יההסבר הוא מאוד מאוד פשוט: 

ילד אחוז תזזית ולא רגוע... חוץ מזה למרבה הכאב הוא גם לא כ"כ ילד... כי ילד שרואה מחזות 
כ"כ קשים בבית... בעל כרחו ושלא בטובתו הוא בוגר משכבר גילו... וכמובן בוגר לא מהזוית 

גיל החיובית... אלא מהמובן המצוקה שבזה ומהמושגים הלא סימפטיים שהוא נחשף עליהם ב
מידי צעיר... וממילא הוא משדר עוצמה וחוזק... ואולי אפילו ציניות ואכזריות... ואילו אני הילד 
הרך והעדין שמגיע היישר מהחממה המשפחתית... כולי אפרוח!!! אני לא יודע לדבר כ"כ מהר... 

. חוץ וגם לא יודע להרביץ כ"כ חזק כמוהו... מה אעשה... לא עשיתי את ה"שימוש" שהוא עשה..
מזה אני מגיע על הבוקר לחידר... אני רגוע... אני לא מתחיל את הבוקר מיד עם צעקות ורץ 
למגרש ובועט בכדור בעצבים... לא!!! מה אעשה שהיה לי לילה רגוע... אמא סיפרה לי סיפור 
ואבא נתן לי נשיקה... הלכתי לישון רגוע וקמתי חצי מנומנם... הלכתי לחידר בצעדים מדודים 

 ופח ושליו... מט
והנה אני מגיע לחיידר ואני רואה מולי הר געש!!! בטח ילד שכל הלילה ראה סירנות ומכות... שמע 
צעקות... מה הפלא שהוא מגיע לחידר כולו קפיץ... ותחשוב שאני!!!! במקום לראות את המצוקה 

תי ילד שזועקת מההתנהגות הסהרורית שלו.. אני ראיתי פה משהו אחר לגמרי... אני ראי
עוצמתי... דומיננטי... מדבר בקול... מרביץ... זורק משפטים כאלו שאני לא מכיר... )בטח שלא 

 מכיר...( איזה כככריש!!!! 
עכשיו: לך תסביר לי שהילד שעומד מולי הוא ילד אומלל... לך תסביר לי שזה שהמנהל והרבעס... 
כולם מתייחסים אליו יותר מכולם... זה בגלל שהוא אחד התיקים הכבדים ביותר באסיפת 
מורים!!! זה שכולם מתייחסים דווקא אליו ואלי לא... זה לא בגלל שהוא ילד כ"כ מעניין ואני לא... 
אדרבה!!! אני פה הילד מהבית הטוב והנורמלי... באסיפת מורים אני כמעט אחרון ברשימה כי יש 

הורים נורמליים... אני הכי פחות מטריד את הצוות... אבל לילד הזה מתייחסים בכזו רצינות רק לי 
מרוב אומללות שיש לו והדאגה האמיתית לעתיד המפוקפק שלו... לכן כולם מתייחסים אליו ולכן 

 הוא הרבה יותר דומיננטי ממני... 
 בקיצור: הנתונים כמות שהם לא השתנו עד עצם היום הזה!!!! 

הזכרון שלי לא בגד בי... הייתי באמת ילד הרבה יותר שקט מאותו ילד... הייתי הרבה פחות 
דומיננטי... שמעו אותי הרבה פחות ממני... קבלתי הרבה פחות צומי ממנו... הבאתי לחידר הרבה 
פחות שמונצ'ס ממה שהוא הביא... כל הנתונים החיצוניים באמת סיפקו לי את כל הסיבות 

אותם לקנאות באותו ילד!!! והנה חלפו כמה שנים... ובמבט לאחור אני מסתכל על  הנורמליות
 ואני פתאום רואה אותם בהסתכלות הפוכה במאה שמונים מעלות...  נתונים בעצמם

הייתי מציע לך גם להתכנס כמה דקות ולהיכנס לנוסלגיות ותנסה גם אתה להיזכר מי היו הילדים  
ן אם גם אתה תגיע למסקנה דומה... )יכול להיות שאני שייך לדור הדומיננטיים בחידר... מעניי

 אחר... נו... אולי(
--- 

 כלפי מה הדברים אמורים???
 בפרשת בחוקותי אנחנו קוראים על הברכות והקללות... 

והשאלה שמתבקשת מאליה: למה אין שיוויון בין הברכות לקללות?? אם תשים לב: דבר ראשון: 
מאשר ברכות... )בפרט בפרשת כי תבא שאין שום פרופורציות ביניהם( דבר יש הרבה יותר קללות 

שני: הקללות מצוירות בצבעים הרבה יותר עזים מהברכות... הקללות נשמעות מאוד מפחידות 
ומעזעות ומחרידות... בקיצור: מאוד מאוד לא משתלם... ואילו הברכות... נו... לא נשמע כ"כ 

סתכל בברכות... מה כתוב? שירד גשם... כמה?? כמה שצריך.. משכנע... תפתח את הפרשה... ת
.בעיתם!! ואכלתם לחמכם לשובע... לא כתוב שיהיה אוכל משהו משהו... בסה"כ יהיה שובע... 

 ולא יהיה חיה רעה ויהיה שלום... נו נו.. זה נשמע כ"כ משכנע??? 
מה זה רעב... ומי שחווה את המלחמה )כמובן שמי שיודע מה זה חיה רעה וזה הבטחות מאוד סולידיות!!! 

אבל מי שכעת חי את חייו בשלווה לא יוצא  באוקראיינה... או מי שסבל מרעב... יודע להעריך מה זה שלום ומה זה שובע...

בקיצור: הברכות לא כ"כ סוחפות ומרגשות ומשכנעות... ואילו הקללות הם כן נורא  מגדרו...(
 '... זה כן בצבע זוהר... מזעזעות... ואכלתם בשר בניכם וכו

 למה?? למה אין שיוויון בין הברכות לקללות???
 והתשובה היא: יש פה חידוש גדול!!!    

אנחנו בפשטות חושבים שברכות וקללות זה כבר השלב של הציון של המבחן... מי שהצליח 
י שלא הצליח במבחן ויצא צדיק... ה' יבא וירעיף עליו ברכות וממתקים ומתנות וכיף חיים... ומ

 לא!! זה לא מדויק!!במבחן וקיבל ציון של רשע.. ה' ישלח לו מכות וצרות ובעיות וחובות... 
חלק בלתי נפרד מהמבחן הברכות והקללות זה לא רק הציון והתוצאה של המבחן... אלא זה 

כלומר: הברכות והקללות זה לא רק שכר ועונש על עמידה בניסיון ובמבחן... אלא  עצמו!!
עצמו חלק מהמבחן... כמו שיש לנו מצוות ועבירות ואנחנו צריכים לבחור במצוות ולא זה 

בעבירות.. ככה באותה מידה ראה אנוכי נותן לפניכם היום ברכה וקללה!!!! ואנחנו צריכים 
כלומר: יכול להיות לך בן אדם מקולל... ולא בגלל שהוא עשה עבירה שלכן בקללה...  ולאלבחור בברכה 

)כמו שאדם שעושה עבירה... כי הוא בחר לעשות עבירה... אז  קללה... אלא הוא פשוט בחר בקללה...מגיע לו 
 זהו!! שבאותה מידה יש גם בחירה לברכות וקללות... ויש כאלו שבוחרים בברכה ויש שבוחרים בקללה...

 כן!!! זה אמנם חידוש גדול... אבל זה לא חידוש שלי... דוד המלך כבר מגלה לנו בספר
ויאהב קללה ותבואהו ולא חפץ בברכה ותרחק ממנו, וילבש "תהילים שיש כזה מושג: 

קללה כמדו ותבא במים בפיו וכשמן בעצמותיו, תהי לו כבגד יעטה וכמזח תמיד 

מה כתוב כאן? שיש בן אדם שאוהב קללה!!! ולא סתם אוהב קללה... אלא הוא  יחגרה..."
לברכה... ולא זו בלבד שהוא אוהב את הקללה גם לא חפץ בברכה... הוא מסרב באדיבות 

אלא הוא מחבק אותה בכל הכח... וילבש קללה כמדו... ותבא כמים בקרבו וכשמן 
 בעצמותיו... הוא משריין את עצמו בקללה מכל הכיוונים... 

והנה... הדוגמא הכי פשוטה זה מה שהבאתי מהתפיסה שלי בתור ילד... אני בתור ילד 
בית רגוע ושלו... אבל קנאתי בילד הסהרורי  מבורך???מה זה בית  ..בבית מבורך.חייתי 

מהמשפחה המפורקת... במבט הילדותי שלי אהבתי את הקללה!! קנאתי בעקשען 
ובמושגים שהוא שלף ככה בחצי פה... זה היה נראה לי הרבה יותר מעניין מהחיים 

 המשמימים שלי בבית היותר מידי רגוע הזה... 
זה ממש נראה ככה... הברכות  בברכות והקללות של פרשת בחוקותי... ובאמת אם תעיין

הם מאוד משעממות!!! בטח... גם לי היה משעמם בבית שלי... כי מה היה בבית שלי?? 
והתהלכתי בתוככם והייתי לכם לאלוקים ואתם תהיו לי לעם... ואשבור מוטות עולכם 

 וחד... שיהיה לנו טוב ביחד... ואולך אתכם קוממיות... מה כתוב כאן?? לא משהו מי
זה נשמע כ"כ מרתק??? בסה"כ יהיה טוב... לא יהיו חיות רעות ברקע... לא יהיה רעב... 

 וגם לא יהיה עושר יוצא דופן... ואכלתם לשובע!!! 
אז זהו!!! שכמו שכשאני הייתי ילד היה לי די משעמם בבית המבורך שלי ודווקא אהבתי 

 תזזית מהבית המקולל... את הקללה של הילד האחוז 
קח בחשבון שאמנם גדלתי בכמה שנים!!! ואמנם היום אני כבר יודע להבחין בין בית 
מבורך לבית מקולל... אבל!!! קח בחשבון שעדיין... ברמת משכל שאני תקוע בה היום... 

יתכן שיש קללות שאני ממש אוהב אותם  גם היום יש לי את אותם טעויות בדיוק... 
 אליהם... ובאותה מידה יש ברכות שאני מסתכל עליהם כדבר מקולל...ומשתוקק 

--- 

כמדומני שאחת מנקודות ההבדל בין ברכה לקללה... זה יציבות מול אי יציבות!!  אתה 
יודע מה זה קללה? קללה זה בן אדם שננננורא נורא מצליח... ואז בבת אחת הוא מתרסק 

.. ואז בבת אחת הוא מאבד את כל נכסיו ולא עד הסוף... הוא מתעשר ונהיה עשיר מופלג.
נשאר לו כלום... אתה יודע מה... לצורך העניין בא נדבר לרגע בשפה של פוליטיקה... אם 

 נסתכל בהיבט פוליטי מה ההבדל בין ברכה לקללה??

אז באופן שטחי התשובה היא: שמי שנמצא בקואליצה בעמדת כח והשפעה זו ברכה... 
 ה והוא נרדף זו קללה... ומי שנמצא באופוזיצי

אבל לא!! זה לא נכון... מי כמונו יודעים היום שזה ממש לא ככה... קללה זה שיש לך 
תקופה קצרה שאתה טיפסת ונהיית אפילו אתה ראש ממשלה... ואח"כ אתה מתרסק עד 

 לזו יקרא קללה!!לתהום ומסתכסך עם כל החברים שלך ונשאר בודד ללא מפלגה... 
ברכה?? ברכה זה לא בהכרח שאתה נמצא בעמדת שלטון... יתכן שעברת עכשיו: מה זה 

תקופת שפל באופוזיציה... אבל נשארת יציב!! אתה תמיד צף מעל המים ומופיע שוב... 
זו ההבדל בין ברכה לקללה!!! תבין: החבר שלי מהמשפחת מצוקה... הצחוק  זו ברכה!!

שלו היתה זועקת עד לשמים...   הקורע שלו היה מהדהד למרחקים... ובמקביל המצוקה
ואילו אני וחברים שלי... לא היית שומע אותנו צוחקים עד כדי כך וגם לא אומללים עד 
כדי כך...  אז מה כן?? ילד נורמלי... ממשפחה יציבה...  זו נקרא ברכה!!! עכשיו: לך 

כי תסביר את זה...  לך תסביר את זה למי שכעת מאוד מאוד רוצה להתחבר לרשת... 
 ברשת יש לך ההההכל... יש לך מה שאתה רוצה... כיף חיים... אתה נקררע מצחוק... נכון!! 
הצחוקים שם זה חחחבל על הזמן... והדכאון אוהו חחחבל על הזמן.. מי שמחובר לכל 
מיני תכנים מפוקפקים... כיף לו חבבבל על הזמן... והתסכול והתסבוכות שהוא נכנס לזה 

אז מה זה הברכה? זה האי של  לזה קוראים קללה!!!הזמן... אח"כ זה גם חבל על 
 היציבות הזו שאתה מפחד ממנה... אתה רואה בה משהו חדגוני ומשעמם... 

בטח... אני מבין אותך... גם אני הסתכלתי על המשפחה המבורכת שלי כדבר מקולל... גם 
ת ומשטרות... אני קנאתי בחבר הזה שכל לילה יש אצלו עקשען מתחת הבית עם דקירו

גם אני קנאתי בחבר הזה שהיה לו מושגים של מבוגרים... הוא ביקר כמה פעמים בכלא... 
כבר יצא לו להעיד בבית משפט בדלתיים סגורות... חביבי... זה ילד אינטלגנט... לא כמוני 
כזה "חחנון" שחי לו בתוך איזה חממה!!! כן... אבל ימים יגידו... ומתברר שבטעות קנאתי 

לד חסר בית... קנאתי בילד שמקומו היה בכיתה מקדמת וסופו היה במוסד סגור לילדי בי
 פשע... 

 תחשוב על זה!! זה בדיוק אותו עניין!!!  
 ברכה וקללה זה לא רק שכר ועונש!!! זה גם עניין של בחירה!!! 

הרבה יותר הברכה על פניו נראית משעממת... לא קורצת... ואילו הקללה נראית  
 דומיננטית... בשכונת העוני יש תמיד יותר עקשען... 

כל מה שנותר לנו זה לגדול בשנה ולא לאהוב את הקללה!! אלא לבחור בברכה... להבין 
הוא בסה"כ שהצבע המט הזה של הברכה... רק כלפי חוץ הוא נראה כזה משעמם... 

ם שמחכה לנו ברשת... היא ואילו הקללה הכ"כ מעניינת ומרצדת ומחליפת צבעי יציב!!
בסה"כ אורות מרצדים של שבעה מדורי גהינם שעוברים על כל מי ש"ויאהב קללה 

 ותבואהו ולא חפץ בברכה ותרחק ממנו.." 
 אינני יודע עבור מי כתבתי מאמר זה... אם הועלתי למישהו שיעדכנני... 
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